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In Memoriam Piet van der Wal

Piet Christiaan van der Wal werd geboren op 21 november 1976 in Bakhuizen als oudste zoon van 
Yme en Gien van der Wal en broer van Rudi, Martijn, Jolien en Marcella. De familie van der Wal woon-
de eerst met het gezin in het Plantsoen en later zijn ze verhuisd naar de T. de Boerstraat. Met Piet in de 
buurt was het nooit saai. Er gebeurde altijd wel wat, mede door de vindingrijkheid die hij als kind al had. 
Piet was een lieve jongen. Samen met Willem, zijn maatje, had hij niet veel nodig om zich te vermaken.  

Piet ging naar de basisschool in Bakhuizen. Zijn leerkrachten herinneren zich Piet als een fijne leerling 
die erg vriendelijk en sociaal was en dat altijd is gebleven. Na de lagere school ging hij naar de LTS/
MAVO in Koudum. Piet had het naar zijn zin op die school. De gezellige, gemoedelijke sfeer paste bij 
hem. Na twee jaar ging hij naar de CTS en aansluitend het MBO in Sneek om de opleiding tot installa-
teur te volgen. Na een paar jaar voor een baas te hebben gewerkt, begon het te kriebelen… Piet deed 
de opleiding bedrijfstechniek en haalde zijn middenstandspapieren. In 2000 begon hij voor zichzelf. In 
eerste instantie aan huis op het Plantsoen en vanaf 2004 vanuit de loods op het industrieterrein. 

In zijn jeugdjaren werkte Piet in de weekenden bij garagebedrijf Schilstra om geld te verdienen voor 
het stappen en zijn brommer. Piet hield van gezelligheid. Samen met zijn maten van it Biggehok dronk 
hij graag een biertje in het café of bij een goede band in it Swalkershûs of de Gearte. Ook trok hij er 
regelmatig met de brommer op uit richting Xantos, it Haske of De Spider. Piet was een “mensenmens”. 
Hij genoot ervan om een feestje te vieren met zijn dorpsgenoten, zoals het Bakhúster Feest of Oud & 
Nieuw. 
Tijdens het uitgaan leerde hij Annet Baukema kennen. Zij bleek al snel zijn grote liefde te zijn. Piet en 
Annet trouwden in 2008 en kregen twee prachtige zoons; Sil en Jesse. Piet was een liefdevolle heit 
voor Sil en Jesse en er werd volop van het leven genoten met het gezin, de familie en vrienden. 

Piet en Annet wilden wat zien van de wereld. Ze hebben prachtige reizen gemaakt naar o.a. Costa 
Rica, Griekenland, Noorwegen en in 2019 naar Canada, in een camper, samen met de kinderen. Maar 
ook dichter bij huis was er veel vertier waar Piet van hield. Bijvoorbeeld ritjes met de motor in de regio of 
met de motormuizen naar België of Duitsland. Festivals en concerten bezoeken, lekker uit eten of een 
biertje drinken in het café of zich uitleven op de dansvloer tijdens het stappen. Met de kinderen vissen, 
bootje varen, zwemmen of “prutsen” in de loods op het industrieterrein; hij genoot hiervan. Piet was een 
enorme muziekliefhebber en hij had een brede muzieksmaak. Van reggae tot rock. Hij zat vaak muziek 
te luisteren met zijn broers of vrienden in zijn zelfgebouwde tuinhuis in de achtertuin. 

Door de week werkte Piet hard. Door zijn grote inzet had hij een goedlopend installatiebedrijf. Na een 
aantal jaren breidde hij dat, samen met zijn broer Martijn, uit met persluchttechniek. Niet alleen particu-
lieren en bedrijven uit de regio wisten Piet te vinden. Piet had ook een vaste klantenkring in de polder. 
Klanten herinneren hem zich als een betrouwbare vakman met kennis van zaken. Maar ook als een 
open, sociaal iemand waar je tijdens de koffie of na het werk met een biertje fijn mee kon praten. Wer-
ken voelde voor Piet nooit als werk, het was zijn hobby. Het gaf hem de vrijheid die hij zo nodig had in 
het leven. 

Ruim zes en een half jaar geleden ging het niet goed met Piet. Na ziekenhuisonderzoek volgde het vre-
selijke bericht dat Piet ernstig ziek was. Vele ups en downs volgden. Met steun van Annet, de kinderen, 
(schoon-)familie en vrienden greep Piet elke mogelijke behandeling aan. Ook daarin bleek hij weer een 
enorme doorzetter. Ondanks zijn ziekte bleef Piet oog houden voor anderen, hij was een grote steun en 
toeverlaat voor zijn dierbaren. Wanneer hij zich, tussen de behandelingen door, goed voelde zette hij 
zich nog altijd vol overgave in voor zijn bedrijf. Hij probeerde zo normaal mogelijk te leven en te genie-
ten van de kleine dingen. Samen met Annet en de kinderen wist hij er steeds weer wat van te maken. 
Toch kwam het onvermijdelijke. De laatste maanden ging Piet achteruit. In de avond van 6 januari 2022 
is Piet overleden. Hij mocht slechts 45 jaar worden.
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Dorpsbelang BMR en de Omgevingsvisie:

Wat is een Omgevingsvisie?
Populair gezegd is dit een stuk, waarin de gemeen-
te vastlegt, met welke inzichten zij toekomstige 
plannen voor de fysieke leegomgeving, zal gaan 
beoordelen. Zelf heeft men dat officieel als volgt 
verwoord: 
“Een Omgevingsvisie is een integrale, langeter-
mijnvisie van de gemeenteraad op de fysieke leef-
omgeving (ontwikkelingen en ambities). Integraal 
houdt namelijk in dat de visie betrekking heeft op 
alle terreinen van de fysieke leefomgeving, zoals 
verkeer en vervoer, milieu, water, natuur, gebruik 
van natuurlijke hulpbronnen, landbouw en cultureel 
erfgoed. Zo worden in een vroeg stadium mogelijk 
strijdige of juist bij elkaar horende ontwikkelingen 
met elkaar in verband gebracht.”

Er is een nieuwe Omgevingswet aangenomen, die 
de gemeente verplicht om een omgevingsvisie te 
maken. Invoeringsdatum van de wet is nu naar ver-
wachting 1-07-2022. 
Wettelijk moet de visie vóór 1-01-2024 zijn vastge-
steld, maar de gemeente denkt dit eind 2022 al te 
doen.

De gemeente heeft een tweede concept-visie ge-
maakt.
De tweede concept-Omgevingsvisie is totaal iets 
anders dan de eerste van ruim 3 (!!) jaar geleden. 
Voor wie de stukken zelf wil lezen: De gemeente 
heeft er voor gekozen om geen papieren versie te 
maken, maar een interactieve versie die alleen op 
internet is te raadplegen. Daarmee hoopt men dat 
de zeer uitgebreide tekst toegankelijker is. Als je het 
wilt zien stuur ons dan een email, dan krijg je van 
ons de link.

De voorliggende visie roept heel veel vragen op, 
maar die komen vooral voort uit het feit dat de vi-
sie op veel punten bewust vaag/flexibel gelaten 
is, zodat er veel ruimte is voor de invulling in het 

omgevingsplan. Wij vinden dat de visie hier op veel 
punten te kort schiet. Vaak wordt alleen maar aan-
gegeven welke aspecten van belang zijn, bijvoor-
beeld: werkgelegenheid, natuurbehoud en milieu. 
Van een visie mag je verwachten dat er een doel 
wordt gesteld en dat een beoordelingsrichting wordt 
aangegeven. Dus in ons voorbeeld zou je verwach-
ten, dat men aangeeft op wat voor manier er reke-
ning wordt gehouden met werkgelegenheid, natuur-
behoud en milieu. Zonder doel en richting is er geen 
sprake van een visie.

In het Petear van 20 december hebben we deze 
opmerkingen in de gemeenteraad ingebracht. De 
gemeenteraad heeft op 2 februari besloten dat dit 
concept wordt vrijgegeven voor inspraak. De in-
spraaktermijn is verlengd van 6 naar 10 weken. De 
inspraak houdt in dat burgers kunnen aangeven wat 
ze niet goed vinden aan deze visie en wat ze hier-
in nog missen. We zijn van plan onze opmerkingen 
nog een keer voor te leggen in een zienswijze. Dat 
is gewoon een brief aan B&W (Burgemeester en 
Wethouders) en Gemeenteraad.

Ben je het eens met deze visie? 
Heb je aanmerkingen of zijn er onderwerpen die er 
niet instaan? 
Onze vraag: als dit je interesse heeft en je wilt in-
spraak geef dan je opmerkingen z.s.m. door aan  
dorpsbelangbmr@gmail.com .

Nagekomen bericht: 
Op de valreep horen we dat de Omgevingswet voor 
de zoveelste keer wordt uitgesteld. 
De invoering van de Omgevingswet wordt voor de 
vijfde keer uitgesteld. Minister De Jonge (Volkshuis-
vesting en Ruimtelijke Ordening, CDA) noemt 1 ok-
tober 2022 of 1 januari 2023 als nieuwe data.

Nu maar hopen dat gemeenten flink doorpakken 
anders hebben we straks weer hetzelfde probleem.

Lieve dorpsgenoten,

Een warmer en mooier afscheid van Piet hadden we ons niet kunnen  
wensen. Langs deze weg willen wij jullie allemaal heel hartelijk bedanken 
voor alle blijken van medeleven:

De onvoorstelbaar grote belangstelling bij de condoleance, de lieve kaarten, 
berichtjes, de prachtige bloemen en hartverwarmende erehaag, het was in 
één woord overweldigend.

Wij zijn onvoorstelbaar trots op Piet en zullen hem ontzettend missen. Het is 
een troost te weten dat dit gevoel door velen wordt gedeeld.

Annet, Sil en Jesse

Yme en Gien
Rudi en Ingrid

Martijn en Rinkje
Jolien en Martijn
Marcella en Epke

Willy en Thomas
Marjan en Ocke

 
En omkesizzers.
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Zandindustrie planMER

Aan de minister van I&W, LNV
Rijkswaterstaat
Provincie Friesland
Provincie Flevoland
Provincie Noord-Holland
Provincie Overijssel
Provinciale Waterschappen
PWN

Cc Pers en diverse betrokkenen

Betreft:           19 januari 2022,
Falend toezicht op de Natura 2000 status van het IJsselmeer

Geachte overheden Inzake Natura 2000 IJsselmeer,

Rijkswaterstaat wil meewerken aan het opstellen van een planMER voor zandwinning in het kwetsbare IJssel-
meer. Dit is schokkend omdat het IJsselmeer is aangewezen als Ramsar/ Natura 2000 verdragsgebied en als 
zoetwaterbekken van dwingend nationaal belang. Op basis van het Natura 2000 beheerplan mogen in de groot-
ste delen van het IJsselmeer, de rode zones feitelijk geen ingrepen worden gedaan. 

Het lijkt dus geen zin te hebben om voor de rode gebieden van het IJsselmeer een planMER op te stellen, mede 
gezien het Nationaal Waterplan (NWP) en de bestemmingsplannen, waarin gemeentes zoals De Fryske Marren 
volgens de Raad van State geen wijziging behoeven te brengen. 

Het is los daarvan niet duidelijk waarom alleen voor het kwetsbare IJsselmeer een planMER zou moeten worden 
opgesteld, in plaats van voor een groter gebied waarin ook de minder schadelijke alternatieven kunnen worden 
onderzocht en afgewogen. 
Op 18 november 2021 organiseerde Rijkswaterstaat in het kader van de Natura 2000 Agenda IJsselmeergebied 
een platformbijeenkomst over delfstoffen. Het ochtendgedeelte stond in het teken van de zandwinning in het 
IJsselmeer. De zandwinners hebben veel plannen en kansen besproken. Rijkswaterstaat heeft nagelaten de 
zandwinners te wijzen op de Natura 2000 status. 

Rijkswaterstaat wees er ook niet op dat het IJsselmeer is beschermd als grootste drinkwaterreserve voor Neder-
land. 3 miljoen Nederlanders zijn voor drinkwater afhankelijk van het IJsselmeer. Er is nu al sprake van verzilting. 
De inlaat voor drinkwatervoorziening bij Andijk moet regelmatig, ook deze herfst, worden gesloten omdat het 
zoutgehalte te hoog is. Ook het uitdiepen van vaargeulen bij Cornwerd moest dit jaar worden stilgelegd. Voort-
gaande verzilting door het beroeren van de oude zoutlagen in de voormalige getijdendelta moet voorkomen 
worden.

Ook de verdere wet- en regelgeving m.b.t. het IJsselmeer is buiten de bespreking gebleven. De overheid schiet 
hier te kort. Het Comité Geen Zandindustrie IJsselmeer is verbaasd over de algehele teneur in deze bijeenkomst, 
namelijk dat er hoe dan ook zand zou kunnen worden gewonnen uit het IJsselmeer.

Voordat een planMER kan worden opgesteld moet er worden vastgesteld dat er sprake zou zijn van een groot 
openbaar belang bij zandwinning in de beschermde rode zones van het IJsselmeer. Het comité Geen Zandindus-
trie verzoekt de overheden om geen planMER in te stellen voor de rode zones van het IJsselmeer, zolang geen 
onderzoek is gedaan of er eventueel groot openbaar belang zou zijn voor zandwinning op deze plek. 

Er is immers nog voor circa 10 jaar voldoende zandwinning vergund en er zijn voldoende alternatieven. 
Nut en noodzaak van (industrie)zandwinning op deze plek staan niet vast. De klimaattransitie maakt 
het niet aannemelijk dat na 2025 nog in dezelfde mate beton en metselspecie zullen worden gemaakt, 
gezien de grote uitstoot van CO2 die bij de productie daarvan optreedt.

Het IJsselmeer is een uiterst waardevol landschap, dat van onmisbaar belang is voor Nederland door zijn natuur, 
openheid, rust, voedsel voor vogels en vissen, en bron van gezond water. Deze waarden vragen om bescher-
ming, niet om ingrijpende plannen of herschepping van natuur.
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Conclusie
We doen een dringend beroep op u en de samenwerkende overheden om voordat er verdere stappen worden 
gezet richting een planMER voor het IJsselmeer, eerst grondig vast te stellen of de verdrag, wet- en regelgeving 
dit wel toelaten. De bescherming, zoals van Natura2000, Ramsar en het Nationaal Waterplan, is niet voor niets 
door onze wetgever van toepassing verklaard op het unieke natuurgebied van het IJsselmeer. Een planMER lijkt 
geen zin te hebben voor de rode gebieden van het IJsselmeer. In elk geval dient een planMER zich niet te beper-
ken tot het kwetsbare IJsselmeer maar dient een groter gebied te worden onderzocht, zodat ook alternatieven 
in beeld komen.

Hoe dan ook dient eerst een serieus onderzoek te worden ingesteld naar nut en noodzaak van zandwinning in 
het IJsselmeer voor de cement- en betonindustrie op de lange termijn.

Hoogachtend,
Comité Geen Zandindustrie IJsselmeer, 
Chris van Eeghen
Baukje Miedema
https://geenzandindustrieijsselmeer.nl/
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Zandwinning was nee maar wordt toch misschien weer ja?

Kerktoren St. Odulphus luidt de noodklok

Zoals bekend was de firma Smals van plan om vlak voor de Gaasterlandse kust zand te gaan winnen met als 
gevolg verstoring van het milieu, biodiversiteit en geluidsoverlast voor de kustbewoners. Deze zandwinning werd 
door de gemeente de Fryske Marren en met name de FNP geblokkeerd. Dat leidde tot een coalitie crises waarin 
de FNP met name door het CDA werd gestraft en uit het college van B&W werd gezet om vervolgens met een 
partij die ook tegen de zandwinning was verder te gaan (Groenlinks). Snapt u het nog?

Nu heeft Rijkswaterstaat (opdrachtgever van Smals) het plan opgevat om opnieuw een milieu effect rapportage 
(MER) te maken met als doel zandwinning toch mogelijk te maken in de rode gebieden van het IJsselmeer (zie 
bijgevoegde kaart links).

De rode gebieden zijn Natura 2000  beschermde natuurgebieden. De witte stip geeft aan waar Smals zand wilde 
winnen, dus midden in het rode gebied.

Door het comité Geen Zandindustrie IJsselmeer is een protestbrief geschreven (red.: pagina 4 & 5)

Al eerder heeft Dorpsbelang BMR aangegeven tegen de zandwinningsplannen van Smals te zijn. Wij staan dan 
ook volledig achter de brief.

De kerktoren van Bakhuizen is beeldbepalend voor het aanzicht van het dorp. Dorpsbewoners zijn trots op onze 
fraaie toren, die op kilometers afstand ook in het donker is te zien.

In het werkgebied van de locatie Bakhuizen zijn er volgens de statistiek 987 parochianen, verdeelt over 568 
huishoudens.
Voor het onderhoud van ons kerkgebouw, kerkhof en omliggende terreinen zijn vele vrijwilligers beschikbaar. 
Veel van deze vrijwilligers zijn geen trouwe kerkgangers, maar ze vinden het wel belangrijk dat de kerk voor het 
dorp behouden blijft en er altijd netjes bijstaat.
Door het werk in verschillende vrijwilligersgroepen vindt men ook een stukje sociale binding met elkaar.
Zeker in vergelijking met andere plaatsen is er in Bakhuizen een levendige parochiegemeenschap.

De St. Odulphuskerk bevindt zich in bouwkundig in een zeer goede staat, vooral na de grote restauratie in de 
jaren 2001-2003.
Er zijn vele onderdelen van onze kerk gerestaureerd, zoals de gebrandschilderde ramen, de klokken en het dak. 
Ook zijn in de afgelopen jaren de dakgoten gerestaureerd of gedeeltelijk vernieuwd.
Kortom, niets dan goeds over onze fraaie St. Odulphuskerk. Maar…. In de afgelopen jaren werd steeds meer 
duidelijk dat het voegwerk van onze toren in zeer slechte staat verkeert.
Na grondig onderzoek door gespecialiseerde bedrijven blijkt dat het onderhoud van de toren groots aangepakt 
moet worden. Daardoor zal het bestaande voegwerk geheel vernieuwd moeten worden.

De toren komt volledig in de steigers en dit jaar start de uitgebreide restauratie.

 U begrijpt dat voor dit omvangrijke project de kosten hoog zullen zijn.

Ondertussen is er door werkgroep ‘torenrestauratie St. Odulphuskerk Bakhuizen’ het nodige voorwerk gedaan, 
zoals ook het aanvragen van subsidie. Echter, de gelden die vrijkomen uit subsidie zijn bij lange niet toereikend 
om alle kosten te dekken. 
Daarom doen we een oproep aan alle dorpsgenoten en parochianen om dit project financieel te ondersteunen.
Wij houden u op de hoogte van de wijze waarop.
Voor onze kerktoren is het vijf voor twaalf…!

Locatieraad St. Odulphus Bakhuizen
Werkgroep torenrestauratie.
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  Waardepuntenactie 2021                                                      

 

                            
 

in  BAKHUIZEN: Opbrengst via de                                    
 

    55620 punten !! 
          
 Dus 93 pak koffie                                      
          voor de Voedselbank. 
 
   + 9 kg. !!  oud muntgeld (Hiermee kan men                               
           27 oogoperaties in de derde wereld realiseren!!) 
  
 Alle inleveraars   &    SPAR Flapper  
       HARTELIJK DANK. 
               
               
    

 
 
                                  
LLIIOONNSSCCLLUUBB      “BALK, TUSKEN MAR & KLIF”    
                   
          Ynte Kuipers.  
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Himmelaksje 12 maart útsteld

It plan wie om 12 maart in Himmelaksje fan de reidfjilden fan de Iselmar bij it Murnser Klif te hâlden. Dat bringt 
mear tûkelteammen mei as wij tochten. Sadwaande ha wij besletten dat 12 maart net trochgiet. Wat de reidfjilden 
oanbelanget brûke wij dit jier foar in oriëntaasje: Hoe is de sitewaasje, wêr kinne je rinne, wêr net. Leit der in soad 
rommel, is dat maklik te pakken of moat it útgroeven. It Fryske Gea docht dy ynventarisaasje bij it Murnser Klif

 

De tûkelteammen spylje allinnich bij de Reidfjilden. Yn de rin fan it jier komme der genôch mooglikheden om te 
rommelsyken lâns berm en bosk en mar. At je kinne, doch dan mei, elk stik plestik dat je pakke is meinommen!

 

Ut namme fan it Comité Geen Zandindustrie IJsselmeer en alle oare meiwurkjende organisaasjes,

Baukje Miedema

0657621330

Oud en Nieuw op de Burde

Samen kijken naar mogelijkheden om een gezellig en veilig oud en nieuw te vieren en inwoners van Bakhuizen 
zo weinig mogelijk overlast te bezorgen. Dat was het doel om met elkaar te realiseren!

Halverwege juli kwamen we (inwoners van Bakhuizen, gemeente, politie en Sociaal werk de Kear) voor de eerste 
keer samen in de Gearte om voorbereidingen te treffen voor Oud en Nieuw. Na kort terug te blikken op vorige 
jaren was het voornamelijk vooruitkijken hoe we hier gezamenlijk aan konden bijdragen.

Wat zou het dorp willen, wat hebben jullie nodig en wie kunnen daarbij helpen. Door antwoord te krijgen op 
deze vragen werden de eerste acties uitgezet. De grootste uitdaging was het vinden van een geschikte locatie. 
Het liefst op de rand van het dorp, waar een vuurtje gestookt kan worden en carbid niet mocht ontbreken. Die 
perfecte locatie was bij de Burde.

Complimenten voor een ieder die betrokken is geweest. We kijken terug op een mooie samenwerking en een 
geslaagde oudjaars dag.

Heb jij een goed idee om de leefbaarheid in Bakhuizen te vergroten? Wij denken graag met je mee! Neem con-
tact op via info@sociaalwerkdekear.nl of bel/app naar 0651291259

Jan Faber
Buurtwerker bij Sociaal werk de Kear.
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Van de redactie

Zwerfkapjes

Heeft u er ook zo’n hekel aan, die verplichte mond-
kapjes? Ik ben nog niemand tegengekomen die ze 
met plezier draagt. Helaas wijst onderzoek uit dat 
het dragen ervan de kans op verspreiding van het 
corona virus aanmerkelijk verkleint en ook bescher-
ming biedt. In ruimten met een lage virus concen-
tratie is een eenvoudig mondkapje voldoende. In 
ziekenhuizen of slecht geventileerde binnenruim-
ten is een FFP2 masker aan te bevelen. Daar is de 
virus concentratie hoger. Belangrijk bij het dragen 
van een mondmasker is dat je deze ook over de 
neus draagt, gelet op mijn waarnemingen zie ik dat 
er nog te veel mensen daar anders over denken.

Nu heb je deze mondkapjes of mondmaskers in vele 
kleuren, soorten en maten. Wegwerp, wasbaar, met 
de Friese vlag erop enz, enz. Veel voorkomend zijn 
de lichtblauwe maskertjes.

Maar waar ik ook een hekel aan heb is zwerfvuil. 
Om verschillende redenen. Het maakt onze dorpen 
lelijker, het is onhygiënisch, het trekt ongedierte aan 
en het is gevaarlijk voor bepaalde diersoorten. 

Aan het zwerfvuil dat vroeger vooral bestond uit 
petflesjes, blikjes, plastic zakjes en andere verpak-
kingen is een nieuwe categorie bijgekomen, jawel 
de mondkapjes. 

Bakhuizen is er inmiddels mee bezaaid. Dat wil-
len wij toch niet? Het is een kleine moeite om een 
mondkapje in de prullenbak te doen en als hij af-
waait of valt even op te rapen.

Dus bij deze de oproep: Houdt BMR zwerfkapjes 
vrij.

B.B.

08 Maart om 14.00 uur in de Gearte
 Rûnom natûr, greidefûgels en boerelân.
 Piet Zonderland. Boer uit Koudum, voorzitter 
 vogelwacht en inspecteur van ganzenschade  
 komt vertellen over dit onderwerp uit eigen  
 kennis en ervaring

12 April om 14.00 uur 
 Reinder Homan&Sofie Hupkens. 
 (locatie in overleg).
 Sofie maakt beelden in brons o.a. de Monnik  
 in Workum, deTurfboot in Nijega, maar ook  
 veel vrij werk. Reinder is etser en maakt et-
sen
  met respect voor de natuur,  zoals oude 
 bomen, een takje, bermen vol met bloemen.
 Aan huis hebben ze een galerieruimte: 
 “Prent en Beeld”.

Nog geen KBO-lid? Voor niet leden is er gelegen-
heid om vrijblijvend een middag langs te komen. 
Neem van te voren wel even contact op met Corrie 
Boersma 0514-581413.

Informatie over het vrijwilligersvervoer

Wanneer u vervoer nodig heeft kunt u weer terecht 
bij het vrijwilligersvervoer zoals voorheen, dus (bij-
na) zonder beperkingen.
Wel gelden de voorwaarden dat u gevaccineerd 
bent en een QR- code kunt tonen.

Ritten langer dan 35 kilometer kunnen alleen ge-
maakt worden met een medische noodzaak en dus 
niet voor sociale contacten.

Heeft u vragen over vervoer kunt u altijd terecht bij 
de coördinatoren die hieronder staan.

Voor vervoer en vragen kunt u bellen:
Jaap Hogeboom,  
telefoon 06 53 35 01 36 of 0514 59 39 13

Sieger Schotanus, 
telefoon 06 18 30 00 00
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Versterken Friese IJsselmeerkust 

Dinsdag 25 januari heb ik deelgenomen aan de  
burgerparticipatie namens de BMR.
Daar veel informatie op mij afkwam heb ik contact 
opgenomen met Baukje Miedema uit Mirns.
Zij heeft van deze avond een kort verslagje  
gemaakt dat u kunt lezen verder in deze krant.

Etty Visser – de Groot

Burgerparticipatie avond dinsdag 25 januari:
It is moeilik te partisipearjen at je de plannen net 
kinne – wurdt ferfolge
 

Ut it Wynpark Fryslân komt jierliks 9 ton beskikber 
foar Fryslân, foar de omjouwing fan de Iselmar. 
De Provinsje is tegearre mei it Wetterskip en de 
gemeente Súdwest Fryslân en De Fryske Marren 
dwaande om mei dat jild de rekreaasje om de Isel-
markust hinne te stimulearjen. Dat wolle se graach 
mei de mienskip dwaan. It ôfrûne jier is Geert de 
Vries yn opdracht fan de Provinsje dwaande west 
plannen en inisjativen út de streek te sammeljen. 
Geert de Vries is ûnderwilens mei pensioen, Frede-
rika Rollema fan it Secretariaat IJsselmeerkust hat 
syn taken oernommen.

 

It doel fan dizze jûn wie om oer de yntsjinne plannen 
te praten: “Zijn deze nog actueel, zijn ze haalbaar, 
wat is er nodig om ze uit te voeren? Wellicht zijn er 

nieuwe ideeën, die toegevoegd kunnen worden. Of 
misschien heeft u nog ergens vragen over? Aan u 
het woord!”

Mar it frjemde feit die him foar, dat ús hiel globaal 
ferteld waard dat der plannen wienen yn bepaalde 
gebieten. Mar we koenen se noch net besjen, fan-
wege in formele kwesty. Guon oanwêzigen hienen 
kennis oan Geert de Vries en fan him dingen sjoen, 
mar nei skatting de helte fan de 25 partisipanten 
wist fan neat.

 

Ut de 5 dielgroepen dy’t nei de ynlieding mei elkoar 
praten kaam dizze weromkoppeling:

- It wurdt o sa wurdearre dat de oerheid de miens-
kip belûke wol, mar oan de ynformaasjefoarsjen-
ning falt noch wol wat te ferbetterjen. De measte 
minsken, soms hiele doarpen wisten net dat je in 
plan yntsjinje koenen, en no ek wer net dat dizze 
ynformaasjejûn pland wie.

- Je kinne net oer plannen prate at je se net te sjen 
krije.

-Guon doarpen ha foarich jier reflektearje kinnen op 
de plannen fan de Provinsje sels foar ús kust, bij-
gelyks Laaksum is dêrta útnûge. Dy binne wer fer-
baasd, dat at der gjin draachflak foar in plan blykte 
te wêzen, dat dochs op de kaart stean bliuwt.

Baukje Miedema
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Zaterdag 25 juni 2022 organiseert de wandelcommissie van de V.V. Bakhuizen 
alweer de 8e  Gaasterlandse Heuvelen Wandeltocht. 
 
 
De wandelafstanden waaruit u kunt kiezen zijn: 
-7.5 kilometer (start 10.00-  11.00 uur) 
- 15 kilometer (start   9.00 -  10.30 uur) 
- 25 kilometer (start   8.30 -    9.30 uur) 
Voor een ieder die de tocht volbrengt is er een leuke herinnering in de vorm 
van een medaille. 
De  routes starten bij de kantine van het sportcomplex van de V.V. Bakhuizen 
aan de Johannes Nagelhoutlaan 24, en zijn geschikt voor het hele gezin. 
Opgave bij de start of via de website(v.a.1apr):www.wandeleningaasterland.nl 
 
Noteer deze datum alvast in uw agenda. 
 
Bewegen is gezond! U loopt toch ook mee……….. 
 
 
Lid van : 
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Renovatie RKPC De Toekomst

Het is alweer een tijdje stil geweest rondom onze 
school. Maar we hebben niet stil gezeten! De voor-
bereidingen voor de renovatie zijn in volle gang. 
Vooral de technische zaken komen nu aan de orde. 
Ook wordt er nu een aannemer gezocht. 

Inmiddels is het definitieve ontwerp klaar en dat wil-
len we graag met u delen. We kunnen ons namelijk 
voorstellen, dat u ook nieuwsgierig bent naar hoe 
de school eruit gaat zien! 

Om u daarin mee te nemen, nodigen wij u uit voor 
een online bijeenkomst op dinsdag 15 februari om 
19.30 uur. U vindt die dag de inloglink op de website 
van de school: www.rkpctoekomst.nl.

Een klein voorproefje krijgt u door onderstaande 
QR code te scannen. 

Tijdens deze avond zal architectenbureau Wijben-
ga-Tromp een presentatie geven van de plannen. 

Vernieuwen schoolplein RKPC De Toekomst

Tijdens bovengenoemde bijeenkomst zal ook 
Donkergroen een korte presentatie geven van de 
plannen voor het schoolplein. Naast de renovatie 
zouden we namelijk ook graag het plein een mooie 
opknapbeurt geven. 

Helaas zijn we het opknappen van het plein he-
lemaal afhankelijk van subsidies en giften en zijn 

de kosten voor het opknappen heel hoog. We zijn 
inmiddels druk bezig om subsidies aan te vragen 
en mogelijkheden te zoeken om geld in te zamelen. 
Mocht u het interessant vinden of mocht het u leuk 
lijken om ook een bijdrage te doen of een onder-
deel van het schoolplein te sponsoren, dan nodigen 
we u van harte uit om ook aan te schuiven bij de 
bijeenkomst, zodat u een idee krijgt van de mooie 
plannen! U kunt desgewenst contact opnemen met 
school via directie@rkpctoekomst.nl. 

Omdat het plein voor, tijdens en na schooltijd ge-
bruikt wordt, willen we niet alleen de kinderen van 
onze school laten meedenken over wat voor activi-
teiten zij juist willen doen op het nieuwe plein. We 
zouden hier ook graag oud-leerlingen of middelba-
re scholieren uit het dorp bij willen betrekken! Hoe 
mooi is het als we met zijn allen een mooi plein kun-
nen realiseren, dat voor jonge en oudere jeugd een 
fijne plek biedt!

Dus…als je mee wilt denken, dan ben je van harte 
welkom! Op woensdagmiddag 2 maart om 15.00 
uur staat er op school een hapje en drankje klaar 
om met elkaar te brainstormen. Mochten er veel 
aanmeldingen zijn, dan zullen we de bijeenkomst 
mogelijk digitaal organiseren, maar daarvan hou-
den we jullie op de hoogte. Als je wilt meedenken, 
dan kun je je opgeven via directie@rkpctoekomst.
nl. Samen maken we er iets moois van!!
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Project Zorgwoningen door Stichting FEME (Foar Elkoar Mei Elkoar)

Financiering 

We hebben het al vaker gemeld: dit is natuurlijk een zeer essentieel maar lastig on-
derwerp. Door het bureau Maatschappelijk Financieren is met onze input een nieuwe  
businesscase opgesteld. Deze is neergelegd bij de gemeente. Voor de gemeente is deze businesscase de 
basis om te bezien of er een gemeente garantie kan komen voor aan te trekken leningen. Daarnaast heeft de 
gemeente nog meer vereisten aangegeven, waaraan ons project moet voldoen. Maar voordat dat allemaal rond 
is kunnen ze alvast aangeven of de businesscase door de toets komt, zodat we verder kunnen gaan met de 
leningen. Qua planning ligt de actie van de gemeente dus op ons kritische pad! We durven dan ook nog geen 
voorspelling te doen.

Gebouw

Hoewel zeker het laatste woord hierover niet is gezegd, gaan we nu voor verdere project-aanpak uit van het 
boerderij-model met 14 appartementen. Dat blijkt qua invulling een hele uitdaging binnen dit compacte model. 
Onze onvolprezen architect Zijlstra trekt alles uit de kast om te proberen met al onze opmerkingen  rekening te 
houden. Complimenten! Het daaruit voortkomende ontwerp moet ook worden voorgelegd aan de gemeente ter 
beoordeling. 

De appartementen worden geschikt gemaakt voor wonen met zorg. Dat wil zeggen dat er verschillende doel-
groepen kunnen wonen:
- oudere mensen die enige vorm van zorg nodig hebben, deze hebben voorrang
- of anderen, zoals “voorportalers” , deze ouderen hebben (nog) geen zorgvraag en kunnen inschrijven en aan 
de beurt komen als er appartementen beschikbaar zijn of komen. 

Mensen uit BMRH hebben voorrang!

Wil je helpen? Dat kan. Heb je een vraag? Stel die aan een bestuurslid, of stuur een email aan:
stichtingfeme@gmail.com 

Stichting FEME

Enquête en vervolg over grijze afvalbakken

In het vorige nummer van Op ‘Hichte hebben we een bliksem enquête gehouden over het ophalen van de grijze 
afvalbakken. We hebben de leden van BMR gevraagd of ze voor of tegen een wijziging van de ophaalfrequentie 
van 2 naar 3 weken waren. We hebben 113 reacties gekregen, waarvan 2 vóór en 111 tegen. We hebben dat 
doorgegeven aan Burgemeester en Wethouders en de Gemeenteraad van DFM. Uiteraard heeft Dorpsbelang la-
ten weten dat we voorstander zijn van alle maatregelen die afvalscheiding verbeteren en aan milieu bescherming 
bijdragen. BMR heeft ook geprotesteerd tegen de overrompeling: dit voornemen is niet vooraf gecommuniceerd 
met dorpsbelangen/plaatselijk belangen verenigingen.

In de gemeenteraad werd er flink op los gediscussieerd, maar uiteindelijk werd een CDA amendement aange-
nomen, waardoor er een evaluatie in het najaar zal plaatsvinden en daarna wordt er beslist. Letterlijke tekst op 
de site van DFM:

“Een ingrijpend punt in het grondstoffenbeleid was de wijziging van de inzamel
frequentie van de grijze container. Het voorstel was om die vanaf 1 april nog maar 
eens per drie weken te legen. In ruil daarvoor zou de groene container vaker wor-
den geleegd in de groeizame maanden. Die wijziging is door de raad voorlopig 
uitgesteld. De raad wil eerst zien of de andere maatregelen uit het beleidsplan 
voldoende effect hebben om de doelstelling van 60 kilogram per inwoner per jaar 
te halen. In het najaar van 2022 zal daarvoor een evaluatie plaatsvinden.”

Mooi resultaat. Al is de maatregel nog niet definitief van de baan.
We denken dat de reacties uit de samenleving, waaronder de onze, bijgedragen 
hebben tot dit resultaat.
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Gearte Nijs

Het is alweer even geleden dat wij een Gearte Nijs hebben ingezonden want ja, zoveel 
was er eigenlijks niet te melden de laatste tijd.
Maar wij hopen dat het de komende tijd weer de goede kant uitgaat en dat we weer eens 
gezellig met elkaar dingen kunnen ondernemen.

Zoals bijvoorbeeld op zaterdag 9 april als The Hillbilly Moonshiners en The Boys named 
Sue bij ons komen optreden tijdens de eerste popavond van dit jaar.

Of dat we weer eens iedereen kunnen uitnodigen voor de algemene ledenvergadering 
die wij op 12 mei gepland hebben.
Dit natuurlijk allemaal wel volgens de coronaregels die op dat moment van kracht zijn.
En we hebben nog wel meer ideeën, maar om die allemaal uit te voeren kunnen we nog wel wat hulp gebruiken 
bij het bestuur, dus mocht je nog een avondje vrijetijd in de maand kunnen missen laat het ons dan gerust weten 
op info@degearte.nl

Het bestuur

H E L P       Gearte Nijs       H E L P

Wij hebben bestuursleden nodig

Vele handen maken licht werk én zonder bestuursleden geen Gearte

Informeer of geef je op via info@degearte.nl

MFC De Gearte
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Skûtsje Frije Fûgel gaat weer vlammen dit jaar

2022 is nog maar net begonnen en ons FF-zeilteam heeft nu alweer zin om een zeil te gaan hijsen en over de 
Friese meren te zeilen… Ook in de winter maken we met ons team wilde plannen om te kijken wat mogelijk is om 
ons Bakhûster skûtsje nóg sneller te maken. Zo zijn we aan het brainstormen over een nieuwe mast, onderkant 
van het skûtsje willen we plamuren en glad maken. Maar ook hoe we zoveel mogelijk gaan oefenen & trainen 
en alle open wedstrijden gaan meedoen tussen IFKS & SKS skûtsjes… Erg leuk dat we tijdens de eerste grote 
‘worstenverkoopactie’ met kerst ’21 een bedrag van € 615,- hebben opgehaald, precies genoeg voor onze nieu-
we fokkeloet! Haha Steven & Janneke hebben het plan bedacht om een zeiltas vol met de lekkerste worstjes van 
slagerij Thijs van der Meer uit Workum te bestellen. Alle deuren in Bakhuizen langs om onze fokkeloet veilig te 
stellen, iedereen bedankt voor de gulle gift en de enthousiaste ontvangst.
Yess we hebben een nieuwe giek!!! Klaas Scholtens heeft ons de beste giek geschonken.
Mastenmaker Hans Boersma uit Gorredijk heeft de giek op maat gemaakt voor de Frije Fûgel en stuurde ons een 
appje met foto’s dat het kunstwerk klaar is om op te halen.
Zie de foto’s hieronder van hout uitzoeken naar verlijmen naar bewerken naar ronden naar aflakken naar speci-
aal beslag monteren… We zijn d’r érg blij mee!

 

Corona is gelukkig bijna voorbij en dan starten we 
dit jaar als debutant natuurlijk in de C-klasse van de 
IFKS kampioenschappen.

Op dit moment ligt het schip in winteruitvoering in ’t 
Haventje in Hemelum en gebeurt er niet zoveel, maar 
als we aan het tuigen zijn in het voorjaar, kom dan 
gerust even een kijkje nemen.

Laat dus die lente maar komen, dan kan ons skuts-
jefrijefugel.nl weer vliegen & vlammen…

 
Tot snel & groet, 
FF-zeilteam
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Carnaval in Bokkedam

Het lijkt er eindelijk weer op dat we, zij het in een iets aangepaste vorm, weer Carnaval kunnen vieren in Bokke-
dam. Achter de schermen wordt er door de Blauwe Bokken weer hard gewerkt om een mooi Carnavalsprogram-
ma uit te werken, waarbij we rekening houden met verschillende scenario’s, wat betreft de corona maatregelen. 
Met de huidige regels, kunnen we in ieder geval het kinder- en jeugdcarnaval, de kerkdienst en de matinee door 
laten gaan. Daarnaast hopen we op verdere versoepelingen, zodat we ook op de vrijdag en zaterdag op de ge-
bruikelijke manier onze Carnavalsavonden kunnen organiseren. Hiervoor treffen we in ieder geval wel de nodige 
voorbereidingen.

Dit jaar hebben we op de vrijdagmiddag ook een activiteit voor de senioren gepland. Afgelopen twee jaren, zijn 
veel uitjes en activiteiten voor deze groep niet doorgegaan en daarom organiseren wij juist voor deze groep de 
Carnavalsbingo! We houden ons bij alle activiteiten natuurlijk aan de richtlijnen van het RIVM.

Even voorstellen:

Prinses Allegria den Urste
Aan mij de eer om als 3de prinses van CV de Blauwe Bok te regeren 
over Bokkedam tijdens het Carnaval. Voor de mensen die mij niet ken-
nen, ik ben Trudy Rossi Visser, een wat je mag zeggen rasechte Bak-
hûster. Ik woon samen met mijn gezin aan de Langebaan in Bakhuizen.
Man Marco, dochter Ambra en twee zonen Matteo en Lorenzo. Ik ben 
Katholiek opgevoed en Carnaval is me met de paplepel ingegoten. Mijn 
moeder maakte vroeger alle Carnavalskostuums zelf en de kinderen 
van de buurt kwamen dan ook ieder jaar bij ons over de vloer om een 
mooie creatie uit te zoeken. De meeste Bakhûsters en Bokkedammers 
weten dan ook wel dat Carnaval hoog in het vaandel staat bij mij.

In het jaar dat Fokke P (Petrus de Vreeze) prins was ben is als aspirant 
hofdame bij de Blauwe Bok gekomen. Wat was dit een geweldige start 
om met het  Carnavalsvirus besmet te raken. Want zo is het wel, het 
Carnavalsvirus gaat in je bloed zitten en blijft daar ook!!  Het was een 
gezellige ploeg van verschillende leeftijden, een bij elkaar geraapt “zo-
tje” maar toch een grote hechte familie.  Na ieder Carnavals weekend 
was het dan afkicken want je had een hele week met elkaar doorge-
bracht. 

In de loop der jaren is er veel veranderd, zowel aan de ploeg maar ook aan het programma. Het is een periode 
erg rustig geweest, maar een klein hecht groepje heeft de koppen bij elkaar gestoken en er alles aangedaan om 
het Carnavalsfeest (in ieder geval voor de kinderen) te behouden voor Bokkedam. Ondertussen is de Carna-
valsfamilie weer heerlijk uitgebreid en staan we er weer heel anders voor. Er staat een jonge frisse ploeg die het 
Carnavalsfeest weer helemaal een nieuw leven heeft ingeblazen. Het is wederom een groep bij elkaar gezocht 
“zooitje” maar wederom een hechte Carnavalsfamilie!!

Vele tradities worden nog in ere gehouden, maar dit jaar zit er ook iets compleet nieuw tussen. Omdat vele ou-
deren in ons dorp door de Corona heel veel leuke uitjes hebben moeten missen, maar vooral ook de gezelligheid 
met elkaar, hebben we bedacht om speciaal voor hen een leuke gezellige middag te organiseren. Ik hoop dat dit 
aanslaat en we een mooie nieuwe Carnavals-traditie kunnen opbouwen voor de senioren in Bokkedam!

De naam Allegria is een zorgvuldig door mij uitgekozen naam. Allegria: staat voor geluk, vrolijkheid, levendig, 
feestelijk. Iets waar we allemaal wel aan toe zijn in deze rare tijd.

Ik hoop dat we jullie allemaal dit jaar bij het Carnaval te mogen begroeten.

Mijn lijfspreuk is dan ook:

Herinner je gister, droom van morgen maar feest vandaag!! 

Prinses Allegria den UrstePrinses Allegria den Urste
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Nieuw in het carnavalsweekend!

Senioren bingo 
Vrijdag 18 februari  

De Gearte  
aanvang 15.00 uur 

Prins Wallionie den Urste

Ik ben Sil van der Wal. 
Ik ben 11 jaar en ik mag dit jaar de 
Jeugdprins zijn. 
Mijn adjudant is Maaike van der 
Weij. 
Mijn prinsennaam is Wallionie den 
Urste. 
Het is tijd voor veel gezelligheid 
en de nodige grapjes. 
Samen met jullie ga ik er een  
topfeest van maken!

Mijn lijfspreuk zal dan ook zijn:

Hier kom ik met grapjes
 en 

gezelligheid,
want voor een feestje

is het de 
hoogste tijd!

Alaaf, alaaf, alaaf
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De kleurplaat komt ook op onze Facebookpagina te staan!
Leeftijdsgroepen: 0 tot 4 jaar – 4 tot 7 jaar – 7 tot 12 jaar
Lever je kleurplaat in bij Prinses Allegria den Urste op de Langebaan 29 in Bakhuizen
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Knip de kleurplaat uit de krant en lever hem in bij : 
Prinses Allegria den Urste op de Langebaan 29 in Bakhuizen

NAAM: . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

LEEFTIJD: . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

ADRES: . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

TELEFOONNR.:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
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De kauplus van Kihelkonna 

Wanneer ik in mijn vakantiehuisje in de Estische bos-
sen van Saaremaa ben, moet ik natuurlijk soms ook 
boodschappen doen. Ik ben nog niet zo geschikt om 
van de wilde natuur te leven, maar wie weet wat de 
toekomst nog brengt… 

Gelukkig bevindt zich op een kleine tien kilometer af-
stand van mijn huisje een zgn. kauplus (Estisch voor 
supermarkt). De kauplus van Kihelkonna, het dorp 
waar ik ook op zondag naar de kerk ga. 

De kauplus heeft een verdacht groot assortiment 
bier, chips en snacks (in Rusland betekende dit: om-
geving met veel forse drinkers), maar verschilt verder 
niet van een gemiddelde Nederlandse supermarkt. In 
de kauplus gaat alles zoals het op Saaremaa gaat: 
stil, rustig en zonder enige haast. 

Onderweg naar de kauplus kun je, als je het een beetje treft en het wat schemert, elanden zien langs de kant van 
de weg. De elanden die ik tot dusver zag, zijn werkelijk gigantisch en van een ongewone schoonheid en melan-
cholie. Ik ben er nog niet achter of ze solitair leven of in groepen. 

Op de weg naar Kihelkonna zie ik ook vaak edelherten, soms moet ik even stoppen om hen, mijzelf en de huur-
auto heel te houden. 

De boodschappenrit wordt zo een heuse wildsafari, een van de leuke kanten van dit eiland. 

Soms voel ik een grote blijdschap over alle wilde beesten die ik al zag op Saaremaa, zoals dassen, vossen, elan-
den, wilde zwijnen (biggetjes en een gigantische beer), Europese nertsen en edelherten. Maar die blijdschap kan 
ik niet met iedereen in de buurt delen. 

Buurvrouw Silvi (89), wiens familie al sinds 1700 op het eiland woont, gruwt van alle beesten die haar bloembol-
len opeten, gangen graven door haar voortuin en zelfs weleens onder en rond haar huis aan het graven slaan.
 
Grote zorgen heeft Silvi over de tulpenbollen die ze laatst van mij cadeau kreeg. Ze zullen de wilde dieren goed 
smaken. 

Bovendien vindt ze het niks om, zoals ze laatst vertelde: “altijd bekeken te worden door allemaal vreemde oogjes 
wanneer ik ’s avonds de hond binnenhaal.” 

Aangekomen bij de kauplus van Kihelkonna valt mij telkens weer de desolate staat van de winkel op. Waarschijn-
lijk is er sinds de sovjettijd niet veel meer aan veranderd en gedaan. 

Ik moet er altijd even naar kijken. 

Waarom ga je naar een plaats waar het behalve zo mooi, zo leeg en rustig hier en daar óók nog zo vervallen en 
desolaat is? In Rusland heb ik het me ook vaak afgevraagd. 

Waarom bevalt het mij hier zo? 

Ik denk dat het de ziel is van deze plek. Ook de ziel van deze kleurloze kauplus van Kihelkonna. 

Wat heeft zich hier al veel afgespeeld, wat is hier al wat afgeleefd en afgeleden. 

Midden in al die mooie natuur. Ziel. 
Ziel, waar het in het overvolle en overgeorganiseerde Nederland weleens aan ontbreekt. 

Pascal Huiting, voormalig pastor in Bakhuizen en Lemmer, thans geestelijk verzorger in het Diakonessenhuis in 
Utrecht. Drent met Fries bloed.
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Het verzonken Oud-Staavren van Piet Paaltjens

In het jaar 1867 schreef de Nederlandse dichter 
Piet Paaltjens zijn beroemde dichtbundel Snikken 
en Grimlachjes. In deze bundel zit een zestal ge-
dichten dat bij elkaar hoort: de Friesche poëet, ge-
schreven in 1852. Daarin lezen we hoe een depres-
sieve dichter van de stoomboot springt die hem van 
Stavoren naar Enkhuizen zou brengen. Opvallend 
genoeg verdrinkt hij niet, want op de bodem van de 
Zuiderzee komt hij in het verzonken Oud-Staavren 
terecht. Dat kan toch helemaal niet?
In de gedichten staat de volgende informatie over 
het lot van Oud-Staavren:

Op zeekren morgen kon men In de Leeuwarder 
krant zien staan, Hoe het trotsche Oud-Staavren 
eensklaps In de Zuiderzee was vergaan. Sinds 
verliepen er honderden jaren; En men hield het er 
algemeen voor, De bodem der zee droeg langer 
Van Oud-Staavren geen enkel spoor. Slechts vond 
men er nog op Schokland, Die zwoeren bij kris en 
bij kras, Dat er onder in de diepte Nog heel wat van 
over was. Een oude visscher beweerde: Hij was 
dikwijls door klokgelui, Dat uit de zee opkwam, ge-
waarschuwd voor een naderende onweersbui. De 
torenklok van Oud-Staavren Die moest dat hebben 
gedaan. Had zijn vader niet eens het uurwerk In 
dien toren halfacht horen slaan? 

Zou er werkelijk in de 19e eeuw nog een verzonken 
spookstad op de bodem van de Zuiderzee gelegen 
hebben? Om even bij het begin te beginnen: Hoe 
oud is Stavoren eigenlijk? De geschiedenis van 

Stavoren gaat nog iets verder terug dan het jaar 
838, toen Sint Odulphus een klooster stichtte aan 
de Vliestroom. Tussen 734 en 777, nadat Karel de 
Martel veldheer Poppo had verslagen bij de bezet-
ting van Friesland, bouwde men een houten kerk in 
het Kreilerwoud. Stavoren wordt daarbij genoemd, 
dus de stad bestond toen ook al. 
  De rest van de jaartallen hebben bijna al-
leen maar betrekking op rampen. De Liefvrouwe-
kerk, mogelijk de eerder genoemde houten kerk, 
brandde af in het jaar 910. In het jaar 991 brandden 
Noormannen de stad ook nog eens plat en tussen 
1170 en 1395 vond de Allerheiligenvloed plaats die 
grote stukken land wegspoelde tussen de stad en 
het eiland Texel. 
  Stavoren lag toen nog niet aan zee, want 
die bestond nog niet. Voordat er een IJsselmeer of 
Zuiderzee was, stroomde daar de rivier ’t Vlie. Deze 
rivier liep vanaf het meer Flevo (waarnaar provincie 
Flevoland is vernoemd) naar de huidige Wadden-
eilanden. Door deze overstromingen werd de rivier 
steeds breder. Toch kon je in het jaar 1230, als je 
een polsstok had, over deze rivier fierljeppen en te 
voet van Stavoren naar Enkhuizen lopen.
  Het klooster van Sint Odulphus had veel 
last van de overstromingen, en in 1238 kwam het 
met een eerste hulpverzoek. Daar werd weinig ge-
hoor aan gegeven en in 1307 klotste het opkomen-
de water al bijna tegen de muren aan. In 1319, toen 
twee torens en een groot deel van het kloosterge-
bouw door watervloeden waren ingestort, bouwde 
men een nieuw klooster in het zuiden van de stad. 
In 1345 was de beroemde Slag om Warns op het 
veld “de Zuudfenne.” Binnen vijftig jaar zou dit veld 
compleet onder de golven verdwijnen en dat bewijst 
maar weer dat de hele omgeving flink te lijden had 
onder het oprukkende water.
  Oud-Stavoren houdt het niet veel langer 
vol. In 1415 staat er van het oude klooster alleen 
nog één kapel op een heuvel in zee. In 1420 brand-
den 500 huizen af en verkleint Oud-Stavoren de 
stadsgrenzen. Tien jaar later, in 1430, waren de 
overblijfselen van het klooster alleen nog bij lage 
zee zichtbaar en tussen 1520 en 1560 verdwenen 
de restanten voorgoed.

Was dat het einde van de stad? Niet helemaal. In 
1608 was er zo’n uitzonderlijk strenge winter dat 
de hele Zuiderzee was bevroren. Op enige afstand 
van de kust, ongeveer één meter onder het ijs wa-
ren restanten van het klooster zichtbaar. En dat 
niet alleen! Ook zag je de restanten van een kerk 
en verschillende grafstenen van het bijbehorende 
kerkhof. Goed, dat is misschien niet een hele stad 
geweest, maar heel ver zat die Piet Paaltjens er 
toch niet naast!

Henk Hiensch

©Henk Hiensch

©Henk Hiensch
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Gaasterland en de oorlog in Nederlands-Indië en Nieuw-Guinea 1942-1962

Na anderhalf jaar kon op 26 januari jl. eindelijk de tentoonstelling ‘Gaasterland en de oorlog in Nederlands-Indië 
en Nieuw-Guinea’ in de bibliotheek van Balk van start gaan. De bedoeling was om deze tentoonstelling van het 
Histoarysk Wurkferbân Gaasterlân (HWG) in 2020 te houden, tegelijk met ‘75 jaar Vrijheid’ in Mar & Klif in Oude-
mirdum. Maar alle lockdowns gooiden steeds roet in het eten. 

Doelstelling van de Stichting HWG  is om zonder oordeel de aandacht te vestigen op die nare periode voor de 
militairen en de achterblijvers. De laatste tijd komt er veel aandacht voor deze oorlogsperiode en het is goed te 
weten welke impact dit voor de regio Gaasterland heeft gehad. 
De Stichting steekt veel energie in het achterhalen van een pasfoto en de gegevens van de 163 mannen (en 1 
vrouw) die destijds, al of niet vrijwillig, vanuit Gaasterlân-Sleat naar Nederlands-Indië vertrokken. Op dit moment 
zijn er van 120 personen een foto. Daarnaast is er aandacht van 20 overledenen die tussen 1942 en 1945 in 
Indië overleden zijn tijdens de Japanse oorlog. Zij waren vanwege hun werk of familiebetrekking al eerder naar 
Nederlands-Indië vertrokken. Ook is er aandacht voor enkele Gaaasterlanders die meevochten in de Korea-oor-
log van 1950-1953.

De tentoonstelling is tijdens de openingstijden van de bibliotheek te bezoeken en is tot 1 september geopend.  

Op de foto de krasse 93-jarige Indiëganger Ing. Johan-
nes (“Joop”) Thibaudier uit Balk en afkomstig uit Ha-
rich. Hij was de eerste op 26 januari 2022 om 14.30 uur 
die de tentoonstelling bezocht, waarmee die voor ge-
opend verklaard werd. Johannes Thibaudier heeft zijn 
Indië-ervaringen opgeschreven. Van eind juni 1948 tot 
halverwege augustus 1950 was hij in dienst.
Op de foto wijst hij zijn eigen foto aan uit de Indiëtijd. 

Voor nadere inlichtingen: 
J.G. Vogelzang, jgvogelzang@gmail.com. 
Mob.: 0648803642
Johannes Thibaudier, tel. 0514-604588
Bibliotheek:https://www.bmf.nl/adressen-en-openings-
tijden/detail.233346.html/bibliotheek-balk/
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Word lid van DORPSBELANG BAKHUIZEN, MIRNS en RIJS (BMR)

Waarom lid worden van BMR?
Dorpsbelang BMR vertegenwoordigt alle inwoners van BMR richting overheden en met name de gemeente  
De Fryske Marren. Wij vragen subsidies aan voor projecten in onze dorpen en maken afspraken over onderhoud 
van de openbare ruimte. Eigenlijk zou iedere inwoner dus lid moeten zijn. Leden krijgen bovendien 6 keer per 
jaar deze nuttige dorpskrant in de bus.
Hoe wordt je lid?
Knip onderstaande machtiging uit en lever in op onderstaand adres. Vul uw e-mail adres in dan krijgt u de beves-
tiging van uw aanmelding, uw lidnummer en aanvullende informatie.
Als u al lid bent, maak dan uw buren lid. 

Ik word lid van Dorpsbelang BMR en ontvang graag 6 keer per jaar  
de dorpskrant Op ‘e Hichte

Machtiging tot automatisch overschrijving:

Hierbij machtig ik de Vereniging Dorpsbelangen Bakhuizen, Mirns, Rijs de contributie van momenteel  
€ 8,- (zegge acht euro) eenmaal per jaar van mijn bank- of girorekening af te schrijven. 
Het in cassant ID van BMR is NL87ZZZ400012150000.
Deze machtiging geldt tot wederopzegging.

Naam. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .*

Adres . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .*

Postcode en Woonplaats . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .*

Bank- of Giro IBAN rekening nummer. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .*

E-mail adres  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .*

Vast/ mobiel telefoon nr.  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Handtekening  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .*

* =verplicht
Graag dit formulier inleveren op onderstaand adres of scannen en mailen.
Het adres van de ledenadministratie van Dorpsbelangen BMR is;
Meester Döllestraat 26, 8574 ST Bakhuizen 
e-mail:  dorpsbelangbmr@gmail.com

Reuma collecte, doneren met uw mobiele telefoon

Van 21 t/m 26 maart wordt er gecollecteerd voor Reuma Nederland. Veel mensen hebben tegenwoordig nog 
maar weinig of geen kleingeld in huis. Mocht u dat ook hebben maar toch graag iets willen geven, dan is er nog 
een manier om bij de collectant te doneren. Hiervoor is het nodig dat u zelf weet hoe u een QR-code met uw 
mobiele telefoon kunt scannen. Bent u hiervan op de hoogte? Vraag dan de collectant om zijn legitimatiebewijs 
(van Reuma Nederland) te laten zien. Daarop staat een QR-code. Als u die scant kunt u met uw mobiele telefoon 
alsnog een (zelf gekozen) bedrag doneren. Alvast bedankt voor uw bijdrage!

Zou u zelf ook wel collectant willen worden in Bakhuizen, Rijs, Mirns of Hemelum? Laat het dan vooral weten! Dat 
kan door te bellen of te appen met: Betty Kelderhuis uit Bakhuizen, 
telefoon 06 15 41 16 43.
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100 JAAR RKVV BAKHUIZEN - 1923-2023

Een 100-jarig jubileum, dat vier je niet elk jaar.

De voetbal vereniging laat deze bijzondere mijlpaal niet aan zich voorbij gaan en wil dit  gaan vieren 
met allerlei  activiteiten voor groot en klein.

Een vereniging waar natuurlijk de afgelopen 100 jaar veel is veranderd. 

Er is een commissie in het leven geroepen die bezig is om te kijken op wat voor manier er aandacht 
kan worden besteed aan dit honderdjarig jubileum.

De datums voor de festiviteiten zijn definitief vast gesteld en wel op:

Donderdag 18 –vrijdag 19 en zaterdag 20 mei 2023.

Zet deze datums alvast in uw agenda.

Zijn er mensen die op wat van manier ook, kunnen bijdragen aan dit jubileum
(denk b.v. aan, anekdotes ,bijzondere verhalen etc.) dan willen we dit graag van u vernemen.

U kunt dit melden aan Jelle Jellesma tel: 06-22058316 

Ook is het de bedoeling een ruimte in te richten waar foto s / krantverslagen e.d.
film en dia’s  kunnen worden getoond. Hebt u  wat liggen voor de tentoonstelling?

Neem dan contact op met Minke Molenaar-Bult tel. 0514-581624 of 0611334530

Ps. HEEFT U ADRESSEN VAN OUDLEDEN OF
NAMEN GEEF HET DOOR. OOK MENSEN DIE

VROEGER VEEL VOOR DE V.V. HEBBEN BETEKEND.

Bericht van Dorpsbelang Hemelum over Arriva

Dorpsbelang Hemelum heeft Arriva gevraagd om de halte Flinkeboskje niet te schrappen vanaf 25 april tot de 
zomervakantie. Het aantal reizigers blijkt helaas te weinig, dus de bussen rijden dan 1 maal per uur, ze blijven bij 
het besluit. Hieronder lees je het antwoord van Arriva.

Leeuwarden, 7 januari 2022
Dank voor je reactie betreffende de bediening van Hemelum. 
De situatie dat de extra ritten vanaf Bolsward (14:07, 5:07, 16:07 en 17:07) niet verder rijden dan Koudum was 
het geval tijdens de periode van maart tot de zomervakantie en de periode van 13 t/m 24 december.
De reden is dat de gemiddelde werkdag bezetting van deze ritten 2, 3, 3 en 2 reizigers zijn. In de ritten die een 
half uur eerder of later rijden is de gemiddelde ritbezetting 9-12 reizigers. Samengaat het in elk uur om 11, 14, 13 
en 10 reizigers. Dit zijn helaas te weinig om twee bussen te laten rijden in de rustiger perioden. Er blijft ook dan 
minimaal 1x per uur een bus rijden vanaf Bolsward naar Hemelum en verder.
In onze nieuwe dienstregeling van 9 januari zetten we dit door. In de periode vanaf 25 april tot de zomervakantie 
rijden de ritten niet verder dan Koudum.
De afstand naar Flinkeboskje is maar 4 minuten, maar deze extra tijd en de retourtijd betekent vaak dat we in 
Bolsward toch een extra voertuig moeten inzetten. Voor 2-3 reizigers is dit niet mogelijk. En zoals aangegeven, 
er rijdt elk uur een bus van Bolsward naar Hemelum.
Weet dat dit niet het gewenste antwoord is maar hoop je toch voldoende te hebben ingelicht.
Met vriendelijke groet,
Peter Dijk
Vervoerontwikkelaar
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Fijn thuis blijven wonen, ook 
als u zorg nodig heeft?
Hof en Hiem Thuiszorg team 
Balk staat voor u klaar!

Hof en Hiem Thuiszorg team Balk
Talma Park 1
8561 DD Balk
www.hofenhiem.nl
06 - 461 03 752 (wijkverpleegkundige)
thuiszorgbalk@hofenhiem.nl

 

       
Voor al uw :  

                      Buiten schilderwerk  

Binnen schilderwerk 

 Wandafwerking 

 Glaswerkzaamheden  
 isolatieglas, glas schade 
 
 
 

   58 2424 

                                     info@mous-bakhuizen.nl  

                Watteaustraat 1   8574 WB  Bakhuizen  
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Dorpshulp Bakhuizen, Mirns, Rijs en Hemelum

Corona

We hebben deze winter weer veel beperkingen moeten ervaren van-
wege de pandemie! Gelukkig lijkt het nu de goede kant op te gaan, al 
weet je dat niet zeker. In ieder geval komt het Hulpteam op 10 februari 
bij elkaar om weer zaken op te starten. Mocht je intussen hulp nodig 
hebben dan weet je ons te vinden. 
Het team heeft eind december alle leden bezocht om gewoon te zien hoe het iedereen gaat in deze tijden. De 
reacties waren heel positief en we hebben ook hier en daar wat kunnen helpen!

Vervoer

Het Dorpshulp-Hulpvervoer is de populairste activiteit van Dorpshulp. We hebben daar vorige keer ook wat over 
geschreven. De coördinatoren Sieger en Jaap: fantastische job, bedankt namens alle leden!
Voor alle duidelijkheid nog even het beleid:
De vervoershulp is bedoeld voor mensen die:
- niet van het openbaar vervoer gebruik kunnen maken
- geen vervoersmogelijkheden hebben in hun eigen sociale omgeving (familie, buren) 
- lid zijn van Dorpshulp

U kunt gebruik maken van vervoer bij bijvoorbeeld:
- bezoek aan het ziekenhuis, arts, fysiotherapeut
- denk ook aan vaccinatie!
- contact onderhouden met familie en vrienden 
- bezoek aan de kapper, bibliotheek of  een cursus
- iets anders wat voor u van toepassing is.

Zoals ook elders in dit blad ook is aangegeven: Het maximum aantal kilometers is nu verruimd tot 35 km.
Alleen voor strikt medische redenen kan die afstand ook langer zijn.

Voor een afspraak belt u met de één van de twee coördinatoren:
Sieger Schotanus 06 183 000 00 of 0514 593 606
Jaap Hogeboom 06 533 501 36 of 0514 593 913 
Graag enkele dagen van tevoren bellen want we moeten dan een vrijwilliger regelen.

Schilder- en tekenmiddag

Marchien van Schie en Mieke Otten hebben de gezellige middag schilderen en tekenen als zeer geslaagd erva-
ren. Dat lijkt weer te kunnen in De Gearte, dus binnenkort gaan ze dat weer organiseren! Maar we weten helaas 
nog geen datum. Maar als je interesse hebt bel dan even met Marchien :  tel. 06 825 60729.
En denk er aan: ook beginners kunnen hier aan de slag met hulp van Mieke en Marchien! 

Duofiets

De voorlopige planning is dat het gebruik van de duofiets weer start op 1 april. Wil je ook gebruik maken van de 
duofiets? Dat kan als je alleen bent, dan gaat er iemand van Dorpshulp mee. Maar het is natuurlijk ook fantas-
tisch voor echtparen! Je moet dan wel beiden lid zijn van Dorpshulp.
Voor reservering bel je met Bertus Mous 0514-581706. 

Tot slot

Het motto van Dorpshulp is: omzien naar elkaar is een vanzelfsprekendheid. Iedereen heeft wel eens hulp nodig 
en iedereen kan wel eens iets doen voor een ander. Foar elkoar mei elkoar. Meer weten? Je opgeven als lid? 
Hulp nodig? bel 06-51444556 of email dorpshulpbmrh@gmail.com .
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Praktijk Wa Wit 
Praktijk voor psychodynamische therapie en coaching 

Mijn naam is Wietske Witteveen en vanaf januari open ik de 
deur van mijn praktijk aan huis. 

Ik sta klaar voor iedereen die een steuntje in de rug kan 
gebruiken of aan zichzelf wil werken. 

Loop je rond met klachten zoals: 

¨ Negatief zelfbeeld 
¨ Faalangst 
¨ Depressieve gedachten 
¨ Burn-out klachten 
¨ Relatieproblemen 

of zit je ergens anders mee waar je graag verandering in wilt 
brengen, dan kun je bij mij terecht. 

Samen kijken we naar de mogelijkheden. 
Jij bepaalt het doel en ik geef je de tools aan om daar te 
komen. 

Voor meer informatie of het maken van een afspraak bel je: 
06-46422229 of ga naar www.praktijkwawit.nl

Wietske Witteveen 
Praktijk Wa Wit 
Rysterdyk 3 
8574 TA Bakhuizen 

www.praktijkwawit.nl 
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Massage avontuur 

Ze staat achter de deur als ik binnenkom, ik schrik er bijna van. ' Welkom’, zegt ze en probeert 
daarbij vriendelijk te kijken, wat haar niet goed lukt. Ze neemt mijn jas aan, hangt die op en 
zegt 'volg mij'. Ik kom in een ruimte, een voorportaal. Ik kijk haar eens aan, ze heeft een mooi 
regelmatig, Aziatisch gezicht met pikzwarte ogen. 

Ze vraagt ‘massage’? 'Ja' en.. ik wil nog wat zeggen maar krijg de kans niet, ze loopt al verder 
op haar witte gymnastiekschoentjes. Ik voel me onzeker, dit is mijn eerste keer in een massa-
gesalon en ik ben niet zo´n vooroploper op dit gebied. Maar toch wil ik dit een keer meema-
ken, weten hoe het is. Ze gaat me voor naar een andere ruimte, de massage-ruimte zie ik. 

Ik kijk verbaasd om mij heen, wat een ongezellige ruimte. Een massagetafel, een tafeltje met wat potjes en tubes, 
aan de zijkant een smalle tafel waarop bloemen staan, kunstbloemen neem ik aan. Verder een ruimte met een 
kleed ervoor, een kleedhokje denk ik. Er brandt een zachtgeel licht en er zijn geen ramen. Er hangt een zoet 
'reukstokjes' geurtje.

De vrouw, ze heeft een wit doktersjasje aan, en zegt gebiedend: 'daar maar uitkleden’. Goh, het is net alsof ik 
in een ziekenhuis ben, ik ben wat verbouwereerd. Ik had gedacht even over de massage te praten, maar nee, 
ieder woord lijkt hier overbodig. In het hokje kleed ik me uit maar houd de onderbroek aan. Ik doe het kleedje 
opzij. ‘Uit, uit’, roept ze, wijzend naar mijn onderbroek. Wel potverdorie, ik heb toch goed gezien dat op de deur 
stond 'Massage' en niet 'Erotische massage'. Ik kijk haar vertwijfelt aan maar haar gebaren zijn duidelijk. Nou ja, 
vooruit dan maar, onderbroek uit.

 Als ik tevoorschijn kom heeft ze een ondoorgrondelijk gezicht, zo van dat het haar niet uitmaakt of er een  
blote man voor haar staat of een houten paal. Maar nu heeft ze toch een vraag; ‘ook erotiek?’ en knikt naar mijn 
lichaam. Nu ben ik toch wel verbaasd, deze vraag had ik niet verwacht, al weet ik dat hier alleen om geld verdie-
nen gaat. Ik zeg duidelijk ‘nee’ en schudt demonstratief mijn hoofd. Ze knikt nogmaals, begrijpend. Ik hoop dat 
er geen misverstanden zijn. 

Ze gebaart me op de tafel te gaan liggen. Er komt een handdoek over mijn billen, dat voelt al wat gemakkelijker. 
Ze wrijft haar handen in met olie en zegt ‘doe de ogen maar dicht’. Ze legt haar handen met een lichte druk op 
beide schouders, warme handen. Het voelt prettig. 
Ze gaat met twee vingers van elke hand van links naar rechts en omgekeerd. Bij de wervelkolom kruisen de 
vingers elkaar en houden even stil.
Nu wrijft ze haar handen nog eens in, ik ruik dat dit iets anders is. Dan gaat ze met twee vingers vanaf mijn 
schouders naar beneden, langzaam glijdt de hand naar de onderrug, richting mijn billen. De handdoek is weg.

Haar aanraking op mijn huid heeft iets erotiserends, het wekt een spanning op; ik huiver. Maar ze gaat onver-
stoorbaar door. Ze zakt af, nu soepel over mijn billen en via het been naar beneden. Ze wacht even en gaat dan 
in omgekeerde volgorde terug. Zacht glijdend komt haar hand terug bij de rug. Ik til het hoofd wat op, wat doet 
ze toch? 'Ik verken de spieren’ zegt ze op ontnuchterende toon. Ik zucht, ik weet niet wat ik ervan moet denken. 
Ze smeert haar handen nog eens in en nu gaat ze met beide handen aan het werk, niet zachtzinnig. Met sterke 
stevige hand word ik afgewerkt van schouder naar been. Ook de voorkant krijgt een beurt, heel discreet mét 
handdoek. Het voelt prettig, nee aangenaam en ik kan me nu helemaal ontspannen. Ik voel het, dit komt goed. 
Hoewel, wat als het anders ging?

Sieger Schotanus

INTERIEURVERZORGSTER 

Wie wil mij 3,5 uur per week helpen om het huis weer spic en span te krijgen!!

BELANGSTELLING?!?!

Bel dan even met Hennie tel: 0655307860

Gezocht!!!!
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Adverteren in de Op ‘e Hichte

6 keer per jaar verschijnt de Dorpskrant in een 
oplage van 440 stuks. 
Een mooie gelegenheid om uw bedrijf/product(en) 
en/of diensten onder de aandacht te brengen.

Tevens is er de mogelijkheid om uw advertentie in 
kleur te plaatsen. 
Voor info:

ruudb2@gmail.com of 
op.e.hichte@bakhuizen.nl

Lever uw advertenties tijdig aan op één van de  
bovenstaande adressen en hij verschijnt dan in de 
eerstvolgende krant.

ZWART/WIT
1/4 A4 € 15,-- per keer € 75,-- per jaar
1/2 A4 € 25,-- per keer € 125,-- per jaar
1 A4 € 50,-- per keer  € 250,- per jaar

KLEUR
1/4 A4 € 20,-- per keer € 100,-- per jaar
1/2 A4 € 35,-- per keer € 175,-- per jaar
1 A4 € 65,-  per keer  € 325,- per jaar
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voor de volgende Op ‘e Hichte 
 

vóór 6 april 2022 

sturen naar:

op.e.hichte@bakhuizen.nl
 of

dorpsbelangbmr@gmail.com

De volgende editie verschijnt rond 
 

15 april 2022

Heeft u vragen, opmerkingen of  
wilt u een stukje plaatsen?

Bel gerust één van de  
BMR bestuursleden.

Algemeen nummer Gemeente DFM . . 140514
• Melden van klachten (stoeptegels, 

openbaar groen etc.)
• Sociaal wijkteam
Gezondheidscentrum Bakhuizen  0514 581 287
Algemeen alarm nummer (bij spoed)  . . . . .112
Politie (bij geen spoed)  . . . . . . . . . . 0900 8844
Dokterswacht  . . . . . . . . . . . . . . 0900 1127112
Dorpsbelang BMR  . . . . . . . . . . 06 117 56 058
Dorpshulp BMRH  
• Voor vervoer  . . . . . . . . . . . . 06 183 00 000
• Voor overige hulpvragen  . . 06 514 44 556
• Voor Duofiets . . . . . . . . . . . .  0514 581 706
Buurtzorg  . . . . . . . . . . . . . . . . . 06 536 75 488
Thuiszorg ZWF  . . . . . . . . . . . . . 0515 461 871
De Gearte  . . . . . . . . . . . . . . . . . 06 130 60 479
Bode begrafenisvereniging
• Pieter Deinum . . . . . . . . . . . . 0514 571771
 of 06 255 00 361
 b.g.g. 0514 562 859

TELEFOONLIJSTDorpsbelang BMR

Elders in dit blad vindt u een aantal onder-
werpen, waaraan BMR aandacht besteed. 

We volstaan hier met de mededeling dat 
de ALV (Algemene Ledenvergadering) is  

gepland op 

9 Mei om 19.30 uur in De Gearte. 

De zaal is open vanaf 19.00 uur voor een 
bakje koffie.

In de april-editie van de dorpskrant volgt 
nadere informatie.
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